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Letopisecká komise 

Rady města Úvaly 

 

Zápis z řádného jednání 

letopisecké komise č. 1/2023 

Termín : 6.2.2023 od 16:00 hodin  

Místo : Městský úřad Úvaly, Arnošta z Pardubic 95 

Rozdělovník : Ing. Zdeňka Havránková, Mgr. Alena Janurová, Ing. Lukáš Rubeš, 

František Smolík 

  

Přítomní členové : Ing. Zdeňka Havránková, Mgr. Alena Janurová, Ing. Lukáš Rubeš, 

František Smolík 

 

Omluveni 

 

Hosté: 

: 

 

: 

 

- 

 

Bc. Markéta Rydvalová, Jana Tesařová, Bc. Miloš Ulrich 

Tajemník  : Kamila Budilová  

   

 

Stav přítomných: 4 + 3 hosté + zapisovatel 

 

Program jednání 

  

1. 
Stav plnění bodů minulého zápisu 

2. 
Projednání kronikářského zápis za rok 2021 

3. 
Projednání podnětu občana ohledně přejmenování ulice Ruská 

4. 
Prohlídka archivu kroniky a prezentace jeho digitalizace (A. Janurová) 

5. Prezentace dalších badatelských zdrojů 

6. Různé 

 

 

Ad 1)  Stav plnění bodů minulého zápisu 

Předsedkyně komise přivítala přítomné a seznámila je s dnešním programem, program schválen 

bez připomínek. Komise je usnášení schopná. 



  1/2023

  

 

2                                                     
 

J. Tesařová navrhuje odměnit práci bývalého člena LK Ing. Vladislava Procházky dárkovým 

balíčkem a pozvat ho na zasedání RM či ZM kvůli ocenění jeho dlouholeté práce pro město. 

 

Kameny zmizelých – předáno k realizaci projektové manažerce, LK zpracuje text na kameny, 

osazení kamenů proběhne v roce 2024, ideálně při akci „Pamatuj“ 8.3.2024. 

 

Informační cedule k soše Arnošta z Pardubic. 

 Po konzultaci s M. Sokolem, který sochu v minulosti restauroval navrhuje letopisecká komise RM 

– zhotovit 2 tabulky a umístit je na sloupek ohrazení ze strany od budovy MěÚ i od silnice. Kromě 

informačního textu nápis doplnit QR kód s podrobnější informací o historii pomníku. 

 

Texty připraví LK a předá městu, které zajistí zhotovení a umístění na pomníku. Stávající tabule 

bude odstraněna. 

 

Ad 2) Projednání kronikářského zápisu za rok 2021 

 

Kronikářský zápis za rok 2021 vypracovaný kronikářkou města Mgr. Alenou Janurovou obdrželi 

všichni členové LK emailem. 

 

Členové LK oceňují kvalitu kronikářského zápisu a děkují Mgr. Janurové za její práci a doporučují 

radě města zápis ke schválení. 

 

 

Text usnesení 1/2023 Výsledek hlasování 

 

Letopisecká komise projednala kronikářský zápis za rok 

2021 napsaný kronikářkou města Mgr. Alenou Janurovou. 

a doporučuje jej radě města ke schválení. 

 

Pro 4 
usnesení bylo přijato 

 
Proti 0 

Zdržel se 0 

 

Ad 3) Projednání podnětu občana ohledně přejmenování ulice Ruská 

 

Všichni přítomní se shodli, že název ulice vznikl ve 20. letech 20. století, kdy bylo obcí rozhodnuto, 

že se celá čtvrť bude nazývat Slovany a tomu budou odpovídat názvy jednotlivých ulic. Ani 

v dnešní politické situaci by nebylo vhodné cokoliv měnit. Přejmenování by navíc způsobilo 

komplikace pro občany žijící v této ulici.  

 

 

Text usnesení  2/2023 Výsledek hlasování 

 

Letopisecká komise nedoporučuje Radě města měnit 

název ulice Ruská. 

 

 

Pro 4 
usnesení bylo přijato 

 
Proti 0 

Zdržel se 0 
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Ad 4) Prohlídka archivu kroniky a prezentace jeho digitalizace (A. Janurová) 

Prezentace digitalizace archivu kroniky proběhla, prohlídka archivu nebyla z časových důvodů 

uskutečněna. 

Je nutné zajistit archivaci dat na cloud (J. Tesařová). 

 

Ad 5) Prezentace dalších badatelských zdrojů 

 

A. Janurová i L. Rubeš seznámili ostatní v rámci svých prezentací se zdroji (archiv Dobřichovice, 

Státní archiv Chodovec, muzeum Čelákovice, muzeum Český Brod, Poštovní muzeum, muzeum 

Říčany, muzeum Kolín, Národní muzeum, Židovské muzeum, Národní památkový ústav, Archiv 

bezpečnostních složek), ze kterých v současné době čerpají při své badatelské práci. Stále ještě 

vidí možnosti získat další informace. Neprobádané je např. období od roku 1948 do roku 1989. 

Jako zásadní vidí získání dokumentů a vzpomínek od žijících pamětníků.  

 

J. Tesařová poděkovala za jejich práci. 

 

Ad 6) Různé 

 

A. Janurová předkládá své návrhy – oslovit ZŠ s nabídkou prezentace archivu kronik a možnostmi 

jeho využívání pro studentské práce a s výzvou, aby např. hledali informace o historii svých  

domů. Byla diskutována důležitost spolupráce s městskou knihovnou, která by mohla vhodně 

oslovit děti a probudit v nich zájem o historii města. Paní kronikářka osloví vedoucí knihovny paní 

Werkman. F. Smolík přislíbil kontaktovat ředitele ZŠ Úvaly pana Kunce a projednat s ním možnou 

prezentaci archivu kronik žákům. 

 

M. Rydvalová vyzve občany prostřednictvím „slova starosty“ v ŽÚ, aby se zapojili a pomohli při 

doplňování tabla rychtářů a starostů, které město připravuje.  

 

Do cyklu rozhovorů  „Paměť  města“  budou doplněny rozhovory se  starosty Úval po roce 1989. 

 

L. Rubeš navrhuje pomoci PhDr. Mandové s realizací pomníku odboje. 

 

Paní starostka Rydvalová i pan místostarosta Ulrich poděkovali členům LK za jejich práci. 

 

Předsedkyně komise poděkovala přítomným za účast a jednání v 18:10 hodin ukončila. 

 

Zapsala:  Kamila Budilová 

 

 

 

 

 

předsedkyně letopisecké komise 

Ing. Zdeňka Havránková 


